
Informasjon til de som arbeider med skogforvaltning hos Fylkesmannen og i kommunene 

Her får du informasjon om 

• GDPR – konsekvenser for utlevering av data fra skogfondssystemet 

• Endring av hovedkoder i skogfondssystemet 

• Fritak for innbetaling av skogfond 

• Kommuneregulering 01.01.2020 – forberedelser ang. skogsveier 

• Nytt fagsystem for kommunene fra mai 2019 

 

GDPR – konsekvenser for utlevering av data fra skogfondssystemet 

 

De nye personvernreglene ble tatt i bruk i Norge i 2018, og vi har sett på hvilke konsekvenser dette 

får for våre fagsystem på skogområdet, og ikke minst hvilke endringer (og begrensninger) det vil 

medføre for utlevering av data fra fagsystemene. 

 

Vi ser at det vil være behov for å innføre flere begrensninger på hvilke data vi kan gi ut, og i tillegg må 

vi endre rutinene ved utlevering av de data som fortsatt vil være tillatt å levere ut.  

Fram til vi har kommet fram til en endelig konklusjon, anbefaler vi at Fylkesmannen og kommunene 

ikke utleverer data fra skogfondssystemet uten at de er helt trygge på at dette er ihht 

personvernregelverket. Sjekk med deres egne personvernombud, eller kontakt oss.  

 

Vi understreker at mange av de rapportene som i dag er markert som ‘Offentlig’ i ØKS, inneholder 

data som IKKE kan leveres ut. Dette vil ikke bli oppdatert før vår endelige konklusjon på området 

foreligger.  

 

 

Endring av hovedkoder i skogfondssystemet 

 

Før årets skogkultursesong tar til, vil vi gjøre to endringer i kodelista i skogfondssystemet. 

1. De to kodene for etterarbeid i foryngelsesfelt (131 – Mekanisk etterarbeid og 133 – 

Avstandsregulering) slås sammen til en ny kode 133 – UNGSKOGPLEIE. 

Formålet er at registreringene skal bli enklere for skogeier. 

Vi vil sørge for at eventuelle registreringer på kode 131 som har kommet inn i systemet i 

2019 blir endret til 133. 

Kommunene må (i samarbeid med Fylkesmannen) kontrollere at tilskuddskoder som 

benyttes ved ungskogpleie oppdateres ihht denne endringen. 

 

2. Vi gjeninnfører kode 001 – FASTMARKSGRØFTING i skogfondssystemet. 

Koden ble tatt vekk i sammenheng med endring i forskriften i 2006, da teksten i forskriften 

kun nevnte suppleringsgrøfting og grøfterensk. Siden nygrøfting fortsatt er tillatt der det ikke 

er myr- eller sumpskog, mener vi det er riktig å gjeninnføre en egen kode for dette, slik at 

omfanget av tiltaket blir synlig i statistikkene våre. Vi understreker at nygrøfting av myr og 

sumpskog fortsatt er forbudt, og ber alle være påpasselige med at dette følges opp på riktig 

måte. 

De aktuelle søknadsskjemaene vil bli oppdatert ila mars, og nye versjoner legges ut på våre nettsider. 



 

Fritak for innbetaling av skogfond + forenklede rutiner for overføring mellom skogfondskonti. 

 

Det er en del skogeiere som i lang tid har hatt fritak for innbetaling av skogfond (etter §14, 4. ledd i 

skogbruksloven). Etter en avklaring i Skattedirektoratet (se artikkel her), ønsker naturlig nok flere av 

disse å innbetale til skogfond på ordinær måte. For noen av dem vil dette skje allerede i 

virkesoppgjøret som skal godkjennes nå i mars. 

For skogeiere med fritak som har skog i flere kommuner, vil det etter søknad til 

Landbruksdirektoratet bli åpnet opp for en mer fleksibel mulighet for å overføre innestående 

skogfond mellom egne konti. (Ref. §4, andre ledd i skogfondsforskriften). Skogeiere som får tilgang til 

denne funksjonaliteten, vil fritt kunne overføre midler mellom egne konti (uten godkjenning fra 

kommunen). Kommunen og Fylkesmannen vil bli varslet på epost når en slik overføring er registrert, 

og Fylkesmannen må postere hhv ut- og innbetalingene i skogfondsregnskapet. 

Landbruksdirektoratet vil informere berørte kommuner og Fylkesmenn når det gis dispensasjon fra 

kravet om kommunal godkjenning før overføring mellom egne skogfondskonti.  

 

Kommuneregulering 01.01.2020 – forberedelser ang. skogsveier 

 

I januar 2020 skal vi i Norge gjennomføre 43 kommunesammenslåinger, 2 kommuner blir splittet, og i 

tillegg har vi et antall grensejusteringer (14 er vedtatt og 15-16 ligger fortsatt på vent for vedtak). 

Dette blir en omfattende og utfordrende oppgave! 

 

En konsekvens av sammenslåingene er at vi må justere veinummer for skogsveier slik at vi ikke får 

duplikate veinummer i de nye, sammenslåtte kommunene. Dette er imidlertid en oppgave som kan 

gjennomføres i forkant av selve sammenslåingen, og i samarbeid med Kartverket og Vegvesenet har 

vi avtalt å gjøre mest mulig av dette før sommeren.  

 

Rent praktisk gjør vi dette ved at vi endrer alle veinummer slik at de vil være unike i den nye 

kommunen. Vi vil lage forslag til regler for endring i den enkelte kommune, som vi vil sende ut til 

dere for kommentar/godkjenning. I tillegg til at dere da kan kvalitetssikre våre forslag, vil dere også 

forstå hvilke veinummer dere bør tildele til nye skogsveier som opprettes videre framover i 2019. 

 

Målet vårt er at alle berørte kommuner skal ha mottatt våre forslag til endringer før påske, og at vi 

skal ha alle tilbakemeldinger fra dere innen 1. mai 2019. 

 

 

Nytt fagsystem for kommunene fra mai 2019 

 

Som flere av dere allerede er kjent med, arbeider Landbruksdirektoratet med et 

digitaliseringsprosjekt som bl.a. vil medføre at all kommunal saksbehandling av skogfondssaker skal 

gjøres i ØKS. Vi har som mål at overgangen til nytt system skal skje i uke 19, dvs i første halvdel av 

mai. 

 

Fylkesmannen vil være ansvarlig for å gjennomføre en forsvarlig opplæring av saksbehandlerne i sine 

fylker, og dere vil motta mer informasjon om dette i tida framover.  

https://www.skatteetaten.no/rettskilder/type/uttalelser/prinsipputtalelser/skattefordel-knyttet-til-skogfond/

